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Oros, despre despagubirile pentru seceta: Fermierii se pot înscrie la APIA cu

cererile de plata în zece zile de la publicarea ordonantei

Ordonanta de urgenta privind despagubirile acordate fermierilor afectati  de seceta a plecat la Ministerul

Finantelor, iar fermierii se pot  înscrie la Agentia de Plati si Interventie pentru Agricultura (APIA) cu 

cererile de plata în zece zile de la publicarea Ordonantei, a afirmat  marti ministrul Agriculturii, Adrian

Oros.

Ministerul Agriculturii aloca 850 de milioane lei despagubiri pentru  seceta ceea ce asigura minimum 80% din

cuantum, care va fi directionat  în luna septembrie, urmând ca restul sa fie acordat fermierilor la  rectificarea din

octombrie.

"Dupa ce noi am încheiat întâlnirea cu liderii fermierilor, Ordonanta a  plecat la Ministerul Finantelor cu aceasta

suma, de 850 milioane lei.  Eu as dori ca aceasta ordonanta sa treaca foarte repede, daca se poate  si mâine, în asa

fel încât, conform textului din Ordonanta, în zece zile  de la publicarea Ordonantei, fermierii sa se înscrie la APIA

cu acele  cereri de plata unde vor trece suma maxima, adica 925 lei, unde se  adauga procesul verbal si datele

bancare, iar în momentul în care cele  zece zile expira, în foarte scurt timp, banii vor fi virati în conturile 

fermierilor. Suma minima calculata si estimata astazi de noi fiind  undeva de 80%. Sigur ca sansele sunt ca ea sa

fie mai mare, dar minimum  80% din cuantumul maxim este asigurat prin aceasta alocare de 850  milioane lei", a

spus Adrian Oros într-o conferinta de presa.

Ministrul Agriculturii a precizat ca, în ceea ce priveste sprijinul  pentru sectorul zootehnic, saptamâna viitoare va

oferi mai multe  detalii.

"Saptamâna viitoare va vom da detalii despre cuantumul schemelor de  sprijin pentru tot ceea ce înseamna sector

zootehnic. Am avut nevoie de  cifrele finale de la rectificare. Am avut nevoie de o întâlnire finala  cu liderii

marilor asociatii pentru a gândi cum anume si cât anume sa  repartizam fiecarui sector în parte", a adaugat seful de

la MADR.

Acesta a subliniat ca va analiza si ceea ce se întâmpla cu culturile de  primavara, deoarece sunt suprafete

calamitate în unele judete.

"Am stabilit astazi ca luni (24 august, n.r.) vom avea o discutie, o  întâlnire între liderii fermierilor si traderii de

cereale si furnizorii  de inputuri legate de relatiile contractuale în care sigur va trebui sa  luam în considerare ceea

ce s-a întâmplat anul acesta cu productiile pe  care fermierii le-au avut. De asemenea, luam în analiza si ceea ce se 

întâmpla cu culturile de primavara, pentru ca din nefericire, sunt  suprafete în unele judete, suprafete importante

care sunt calamitate si  în aceasta perioada, deci ceea ce s-a însamântat în primavara, în  principal porumb si

floarea-soarelui. Şi acolo va trebui sa gasim o  modalitate de compensare a acestor pierderi", a mai spus ministrul 

Agriculturii.

Ministrul Agriculturii si Dezvoltarii Rurale (MADR), Adrian Oros, a  sustinut o conferinta de presa având ca tema

rectificarea bugetara.
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